
 
PROTOKÓŁ Nr 7/2015 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Ochrony Środowiska z Komisją Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  
Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytego w dniu 24 listopada 2015 r. 

 
Posiedzeniu przewodniczył radny Krzysztof Wawrzyński Przewodniczący Komisji  

Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych. 
Komisje posiedzenie rozpoczęły o godz. 1400, zakończyły o godz. 1630 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Rewizyjnej i Komisji Finan-

sów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska oraz członkowie Komisji 
Oświaty Zdrowia i Spraw Społecznych. 

W posiedzeniu ponadto uczestniczyli: Lech Ferdynus zastępca Burmistrza, 
Barbara Deszyńska, Ireneusz Wilk sekretarz gminy, Michał Birula aplikant 
radcowski Kancelarii Prawnej SDO w Szczecinie, Paweł Jamroziak inspektor 

Urzędu Miejskiego, Dorota Opiła-Skubisz inspektor Urzędu Miejskiego, Zbi-
gniew Urbański inspektor Urzędu Miejskiego i Elżbieta Bednarczyk, podin-
spektor Urzędu Miejskiego w Golczewie 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
 

Porządek obrad komisji: 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie posiedzenia Komisji, 
b) stwierdzenie kworum, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia komisji, 
2. Omówienie spraw sesyjnych: 

 

1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Golcze-
wo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2016, 
2) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Gminy Golczewo, 

3) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Stu-
dium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gmi-

ny Golczewo” w obrębie Mechowo, 
4) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody, 
5) Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru niektórych podatków  

i opłat w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagro-
dzenia za inkaso, 

6) Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej, 

7) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nie-
ruchomości, 

8) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środ-
ków transportowych, 

9) Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji i informacji po-

datkowych, 
10) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia stawki za go-

spodarowanie odpadami komunalnymi na nieruchomościach, wykorzy-
stywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, 
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11) Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z punktu selektywnej 
zbiórki odpadów komunalnych, 

12) Projekt w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo  

na 2015 r., 
13) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia kryteriów 

branych pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do 
przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych pro-
wadzonych przez Gminę Golczewo, liczby punktów przyznawanych każ-

demu z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzania 
tych kryteriów, 

14) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania składów oso-

bowych komisji stałych Rady Miejskiej w Golczewie. 
3. Zapytania, oświadczenia i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad. 
 

Ad 1. Sprawy regulaminowe 

Krzysztof Wawrzyński przewodniczący obrad powitał radnych i zaproszonych 

gości następnie przedstawił porządek obrad, według którego będzie prowadzone 
dzisiejsze posiedzenie. 

Roman Dorniak Przewodniczący Rady Miejskiej złożył wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad o rozpatrzenie skargi na Burmistrza złożonej przez Komornika 
Sądowego Katarzynę Chudy. Poinformował, że ujęcie tego punktu w porządku 

obrad umknęło jego uwadze.Na najbliższej sesji wniesie o jej wprowadzenie do 
porządku obrad sesji. Wyjaśnił, że konieczne jest przedstawienie powyższej 

sprawy, ponieważ obliguje nas do tego Statut Gminy. Na dzisiejszym posiedzeniu 
zostanie przedstawiony jej zakres. Poinformował, że na najbliższej sesji będziemy 
rozpatrywali, czy pismo to nosi znamiona skargi. Powiedział ponadto, że zasię-

gnął wcześniej opinii Kancelarii Prawnej i uzyskał odpowiedź, że ma ono zna-
miona skargi. Zaproponował, aby był to pierwszy punkt porządku obrad sesji a 
pozostałe punkty zostaną przesunięte o jeden punkt.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie propozycję Radnego Romana 
Dorniaka. 

Komisje w wyniku głosowania jednomyślnie 13 głosami „za” przyjęły ww. 
wniosek. 
  

Do porządku obrad nie wniesiono więcej uwag. 
 

 Roman Dorniak Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował ponadto,  
że do Rady Miejskiej wpłynęło pismo z Celowego Związku Gmin R XXI z siedzibą 
w Nowogardzie dotyczące tworzenia nowego statutu Związku. Wyjaśnił, że istnie-

je możliwość wniesienia do niego naszych uwag, które zostaną przekazane  
do ww. Związku, aby mogły być zawarte w nowym statucie. Prosił, aby sekretarz 
Gminy w punkcie zapytania, oświadczenia i komunikaty przedstawił szczegóły 

ww. pisma. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził kworum w Komisjach i poinformował, że 
Komisje są władne do wydawania opinii i wniosków do rozpatrywanych tematów 
posiedzenia.  
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W posiedzeniu nie uczestniczył radny Ryszard Liszka, natomiast radny Jaro-

mir Marks uczestniczył w posiedzeniu od 8 punktu niniejszego porządku obrad. 
 Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie protokół z poprzedniego 
wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Golczewie, w wyniku jawnego 

głosowania Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za” Komisja Finansów, 
Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 6 głosami „za”  

i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie 6 głosami „za” 
przyjęły protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 

Ad. 2 Omówienie spraw sesyjnych: 
 Roman Dorniak Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił główne aspek-
ty skargi. Poinformował, że Pani Komornik skarży się na przepływ informacji 

między Burmistrzem a Kancelarią Komorniczą związanych z eksmisją pewnych 
Państwa, którzy zamieszkują w mieszkaniu należącym do Spółdzielni Mieszka-

niowej „Zdrój”. Komornik prosiła, aby Burmistrz wskazał placówkę, która będzie 
mogła przyjąć tych Państwa, jeśli nie będą w stanie spłacić zadłużenia i gdy uzy-
skają status osób bezdomnych. Pytała ponadto, kiedy Gmina będzie posiadała 

lokale socjalne. Burmistrz na ww. pismo odpowiedział w sposób oględny. 
 Radna Teresa Waszczenko zapytała, czy w przypadku jeśli będą mieszka-

nia socjalne, to czy będzie obowiązywała kolejność ich przydziału ? 
 Roman Dorniak Przewodniczący Rady odpowiedział, że będzie to koniecz-
ność. W dalszej wypowiedzi poinformował, że jako Rada musimy określić, czy w 

sensie formalno-prawnym pismo to nosi znamiona skargi, aby nadać właściwy 
tok jego rozpatrzenia. Powiedział, że pismo jest dostępne w biurze Rady. 
 
Ad. 2.1) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 
Golczewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowa-

dzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016 

 Dorota Opiła-Skubisz inspektor Urzędu Miejskiego w Golczewie przedsta-
wiła projekt uchwały i poinformowała, że niniejszy projekt uchwały został opra-

cowany w oparciu o określone przepisy prawa. Wysokość środków finansowych 
została przeznaczona na realizację zadań publicznych i w ramach otwartych 

konkursów ofert zostanie określona ich wysokość i ujęta w uchwale budżetowej 
na przyszły rok. 
Program współpracy został skonsultowany z organizacjami pozarządowymi dzia-

łającymi na naszym terenie oraz z Gminną Radą Pożytku Publicznego. 
 
Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

 
W wyniku głosowania, Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za” Komisja 

Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 6 gło-
sami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie 6 gło-
sami „za” przyjęły projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy 

Gminy Golczewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowa-
dzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2016. 

 
Ad. 2.2) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemi-
syjnej dla Gminy Golczewo  

 Zbigniew Urbański inspektor Urzędu Miejskiego w Golczewie przedstawił 
projekt uchwały i poinformował, że w ślad za podjętą wcześniej uchwałą doty-



 4 

czącą przystąpienia do opracowania planu gospodarki niskoemisyjnej dla 

Gminy Golczewo niezbędne jest przyjęcie niniejszej uchwały. Poinformował, że 
ww. plan jest niezbędny, aby starać się o środki unijne z niektórych Programów. 
Gmina zaplanowała ich realizację. Ze względu na jego obszerną treść nie został 

wydrukowany. Będzie natomiast udostępniony na stronie internetowej Gminy 
Golczewo. 

 
 Barbara Deszyńska skarbnik Gminy uzupełniła wypowiedź przedmówcy  
i wyjaśniła, że Program jest dofinansowany ze środków unijnych zaplanowanych 

na przyszły rok. Został ujęty w projekcie budżetu jako refundacja poniesionych 
wydatków w wysokości około 40 tys. zł. 
 

Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za” Komisja 
Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie  
6 głosami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie  

6 głosami „za” przyjęły projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Golczewo. 

 
Ad. 2.3) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
„Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Golczewo” w obrębie Mechowo 

 Elżbieta Bednarczyk podinspektor Urzędu Miejskiego w Golczewie przed-
stawiła projekt uchwały i poinformowała, że właściciel nieruchomości położonej 

w obrębie Mechowo zwrócił się do Burmistrza o podjęcie uchwały o przystąpienie 
do zmiany Studium. Z uwagi na to, że dotychczasowy zapis jest, że nieruchomo-

ści przeznaczone są na cele rolnicze. Poinformowała, że inwestor zamierza tam 
zrealizować inwestycję budowlaną tj. budowę fermy drobiu wraz z niezbędną in-
frastrukturą. 

 Radny Tomasz Caban zwrócił uwagę, że mieszkańcy Mechowa nie chcą tej 
inwestycji. 

 Radny Marcin Stępień poinformował, że nie ma tam sieci wodociągowej. 
Zapytał ponadto, czy inwestor poniesie koszt jej wybudowania. 
 Elżbieta Bednarczyk wyjaśniła, że ww. uchwała jest początkiem wszczęcia 

całej procedury. Następnym etapem będzie opracowanie Planu zagospodarowa-
nia przestrzennego i w nim zostaną określone szczegóły. 
 Radny Roman Dorniak zapytał, czy na każdym etapie możemy nie przyjąć 

kolejnych projektów uchwały związanych z tą sprawą, aby na dalszym etapie 
Gmina nie ponosiła kosztów. 

 Elżbieta Bednarczyk poinformowała, koszty sporządzenia zmiany Studium 
ponosi właściciel nieruchomości. 
 Radna Danuta Bednarz zwróciła uwagę, że w uzasadnieniu jest zapis, że 

Gmina poniesie niewielkie koszty. 
 Radna Danuta Bednarz powiedziała, że budżet na pewno będzie obciążany 

ale uważa, że należy dać możliwość utworzenia inwestycji mając na względzie 
późniejsze wpływy do budżetu z tytułu podatków. 
 Radny Roman Dorniak zwrócił uwagę, że wiele emocji wzbudzało stworze-

nie strefy ekonomicznej, z której miały być wpływy do budżetu lecz do tej pory 
nie na tych wpływów. 
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Radna Teresa Waszczenko odpowiedziała, że ze strony Gminy jest wszystko w 
porządku a sprawa utknęła w Ministerstwie. 
 Lech Ferdynus zastępca Burmistrza poinformował, że inwestycja powsta-

nie i kompletna dokumentacja w tym zakresie jest złożona w Ministerstwie Go-
spodarki. Jest pismo potwierdzające ten fakt. Odpowiedział również, że na naj-

bliższą sesję można zaprosić inwestora. 
 
Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

 
W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna 3 głosami „za” przy 3 głosach 
„wstrzymujących się” ,Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony 

Środowiska 1 głosem „za” przy 5 głosach „wstrzymujących się” i Komisja 
Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 3 glosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się” przyjęły projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Golczewo” w obrębie Mechowo. 

 
Ad. 2.4) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 

 Paweł Jamroziak inspektor Urzędu Miejskiego w Golczewie przedstawił 
projekt uchwały i poinformował, że Nadleśnictwo Rokita wystąpiło z wnioskiem 
do Rady Miejskiej w Golczewie o ustanowienie dębu „Władycha” jako pomnika 

przyrody. Poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie przyrody rada gminy 
ustanawia pomnik przyrody po zaciągnięciu opinii Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska. Wyjaśnił, że wymaganą opinię Gmina posiada, tak więc 

ww. drzewo kwalifikuje się do ustanowienia jego jako pomnik przyrody. 
 

Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W wyniku głosowania, Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za”, Komisja 

Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 6 gło-
sami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 6 glosami „za” zaopi-

niowały projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody.  
 

Ad. 2.5) Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru niektórych po-

datków i opłat w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso  

 Barbara Deszyńska skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały i poin-

formowała, że funkcję inkasentów pełnią sołtysi poszczególnych Sołectw. Wyja-
śniła, że w związku z tym, że powstało nowe Sołectwo Gadom i obecna sołtys wy-

raziła zgodę na pełnienie funkcji inkasenta, wobec tego zachodzi konieczność 
podjęcia niniejszej uchwały. 
 Radny Marcin Stępień zapytał, czy stawka wynagrodzenia jest taka sama ? 

 Skarbnik odpowiedziała, że nie ulega zmianie. 
 

Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 
W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za”, Komisja 
Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 6 gło-

sami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 6 glosami „za” zaopi-
niowały projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru niektórych podatków  
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i opłat w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia  

za inkaso. 
 

Ad. 2.6) Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej 

 Barbara Deszyńska skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały i poin-

formowała, że od 1 stycznia 2016 r. opłata targowa może być uchwalana lecz nie 
musi. Dotychczas było to obowiązkowe. Powiedziała, ze w tym roku do 30 wrze-

śnia 2016 r. do budżetu Gminy z tytułu opłaty targowej wpłynęło 780,00 zł. 
Ostatnia uchwała w powyższej sprawie została uchwalona w 2002 r. była jednak 
bardzo skomplikowana, ponieważ dzieliła obszar targowy na sprzedaż np. z sa-

mochodu i sprzedaż z ręki. Obecna propozycja zawarta w omawianym projekcie 
jest znacznie prostsza. Głównym aspektem jest zmuszenie osób handlujących  
do korzystania z targowiska. Zwróciła uwagę, że w niniejszym projekcie zapro-

ponowano niską opłatę w miejscach wyznaczonych do handlu, tj. na targowisku 
i na terenie przy cmentarzu komunalnym, zaś wyższą poza tymi terenami. Dla 

miejscowości na terenie gminy proponuje się stawkę w wysokości 5,00 zł od m2 

powierzchni handlowej. 
 Radny Waldemar Pakuła zwrócił uwagę, że stawka, która będzie obowią-

zywała na targowisku będzie mniejsza. Zapytał sekretarza, czy może pobierać 
opłatę targową od osoby, która sprzedaje ryby na terenie prywatnym przy Re-

stauracji w Golczewie. 
 Odpowiedzi udzielił Michał Birula aplikant radcowski i poinformował, że 
osoba, do której należy ten teren winna zgłosić w działalności gospodarczej pro-

wadzenie takiej działalności na prywatnym terenie. 
 Lech Ferdynus zastępca Burmistrza powiedział, że jest to ryzyko właścicie-
la nieruchomości i jeśli ktoś to jemu udowodni, wówczas może mieć nieprzyjem-

ności z tego tytułu. 
 Aplikant radcowski odczytał sentencję orzeczenia Sądu Administracyjnego 

w Szczecinie z 30 października 2013 r.: opłatę targową pobiera się niezależnie od 
tego, czy sprzedaż odbywa się na targowisku miejskim prowadzonym przez gmi-
nę, czy inną jednostkę zarządzającą. Zgodnie z art. 15 ust. 2 o podatkach i opła-

tach lokalnych targowiskiem są wszelkie miejsca, w których prowadzona jest 
sprzedaż. 

 
Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 
 

W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za”, Komisja 
Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 6 gło-
sami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 5 glosami „za” przy 1 

głosie wstrzymującym się zaopiniowały projekt uchwały w sprawie opłaty targo-
wej 

 
Ad. 2.7) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości 

 Barbara Deszyńska skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały i poin-

formowała, że ostatnia uchwała była podjęta w 2012 r. i do tego czasu stawki 

podatku obowiązywały w niezmienionej wysokości. W przedmiotowej uchwale 

określa się propozycje na rok następny. Przedstawiła strukturę dochodów z tytu-

łu podatków: 30 % dochodu do podatek od budynków związanych z prowadze-
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niem działalności gospodarczej, 18 % dochodów to podatek od gruntów pozo-

stałych, niecałe 18 % od gruntów związanych z prowadzeniem działalności go-

spodarczej zaś 17,5 % od budowli. 

Propozycje stawek podatków zostały przedłożone radnym. Porównując z innymi 

gminami nasze podatki są raczej w dolnych granicach. W gminach ościennych 

stawki są znacznie wyższe. 

 Radna Teresa Waszczenko zwróciła uwagę na pkt. 4 projektu uchwały 

określający wysokość podatku do budynków lub ich części związanych z prowa-

dzeniem działalności gospodarczej w zakresie rekreacji i wypoczynku, ponieważ 

w poprzedniej uchwale była to stawka 7,55 zł i obecnie też jest 7,55 zł. 

 Skarbnik gminy wyjaśniła, że stawka nie uległa zmianie, ponieważ jako 

Gminą chcemy stawiać na rozwój turystyki i wypoczynku. Do chwili obecnej  

z tego tytułu na konto Gminy wpłynęły 3.100 zł. 

Poinformowała ponadto, że w przyszłym roku będzie mniejszy dochód z tytułu 

podatku rolnego, ponieważ została obniżona cena za 1q żyta i w związku z tym 
stracimy około 60-70 tys. zł i przy tych założeniach musimy mieć dochody ze 
względu na określone wydatki. 

 Zastępca Burmistrza powiedział, że proponowana wysokość podatków 
jest daleka od maksymalnych stawek podatku i należy tak je określić, aby nie 
były zbyt mocno odczuwalne przez podatników a jednocześnie, aby budżet był 

zamknięty. 
 Radny Radosław Kłysewicz zapytał, jakie są minimalne stawki podatku 

od budynków i mieszkań ?  
 Radny Roman Dorniak odpowiedział, że nie ma minimalnych stawek po-
datku. Przepisy określają jedynie stawki maksymalne.  

 
Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

 
W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za”, Komisja 
Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 6 gło-

sami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 5 głosami „za”  
przy 1 głosie „wstrzymującym się” zaopiniowały projekt uchwały w sprawie okre-
ślenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 
 

Przewodniczący obrad o godz. 15 00 ogłosił przerwę. 
O godz. 15 15 wznowiono obrady. 

 

 
Ad. 2.8) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych 

 Barbara Deszyńska skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały  
i poinformowała, że wysokość stawek podatków od środków transportowych 

należy do kompetencji Rady. Wyjaśniła, że dotychczasowe stawki podatku od 
środków transportowych obowiązywały od 2012 r. W związku z przyjęciem 
proponowanych stawek podatku ujętych w projekcie uchwały zostaną zwięk-

szone wpływy do budżetu gminy na 2016 r. 
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Przewodniczący obrad poddał ww. pro- jekt uchwały pod głosowanie. 

 
W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za”, Komisja 
Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie  

7 głosami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 7 glosami „za” 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od środków transportowych. 
 
 
Ad. 2.9) projekt uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji i infor-
macji podatkowych 

 Barbara Deszyńska skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały i po-

informowała, że w związku ze zmianami przepisów prawa podatkowego nale-
ży dokonać zmian we wzorze deklaracji i informacji podatkowych. Nowy wzór 

deklaracji i informacji podatkowych będzie uwzględniać wymagane zapisy 
określonych przepisów prawa. 
 Radny Roman Dorniak zapytał, czy w związku ze zmianą wzoru dekla-

racji i informacji, podatnicy będą musieli teraz składać nowe deklaracje ? 
 Skarbnik poinformowała, że będą składały osoby, u których nastąpi 

zmiana okoliczności przedmiotów opodatkowania. 
 
Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 

 
W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za”, Komisja 
Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 7 gło-

sami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych 7 głosami „za” zaopi-
niowały projekt uchwały w sprawie określenia wzorów deklaracji i informacji po-

datkowych. 
 
Ad. 2.10) projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia 

stawki za gospodarowanie odpadami komunalnymi na nieruchomościach, 
wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, 

 Mirosław Hnatów podinspektor Urzędu Miejskiego w Golczewie przedstawił 
projekt uchwały i poinformował, że ustawa o utrzymaniu czystości i porządku  
w gminach została znowelizowana. W obecnym stanie prawnym w przypadku 

nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub na innych nieru-
chomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, które były 
wykorzystywane przez część danego roku, rada gminy uchwala stawkę ryczałto-

wą opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letni-
skowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe. Powiedział, że opłata ryczałtowa dotyczyć będzie całego roku 
mimo, że faktycznie wykorzystywana jest przez jego część. Właściciele nierucho-
mości, które były wykorzystywane na cele rekreacyjno-wypoczynkowe oraz wła-

ściciele domków letniskowych składali deklaracje z określonymi terminami prze-
bywania w swoich nieruchomościach. Wyjaśnił, że opłata za gospodarowanie od-

padami komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki let-
niskowe lub na innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyj-
no-wypoczynkowe będzie pobierana za jeden domek letniskowy lub inną nieru-

chomość wykorzystywaną na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 
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Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie Komisji: 

W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna 6 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzy-
mującym się”, Komisja Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowi-

ska 6 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” i Komisja Oświaty, Zdrowia 
i Spraw Społecznych 6 glosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” zaopinio-
wały projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia stawki za go-

spodarowanie odpadami komunalnymi na nieruchomościach, wykorzystywa-
nych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 
 
Ad. 2.11) Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z punktu 
selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, 

 Mirosław Hnatów podinspektor Urzędu Miejskiego przedstawił projekt 
uchwały i poinformował, że Regulamin określa zasady przyjmowania odpadów 
komunalnych przez Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. Poin-

formował, że do ww. Punktu będą przyjmowane bezpłatnie odpady określone w 
Regulaminie w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Poinformował, że pracownik PSZOK-u 
potwierdzi przyjęcie odpadu na odpowiednim formularzu.  
 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie Komisji: 
 
W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za” , Komisja 

Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 7 gło-
sami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie 7 glo-

sami „za” zaopiniowały projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z 
punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, 
 

Ad. 2.12) Projekt w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Golczewo 
na 2015 r., 

 Barbara Deszyńska skarbnik gminy przedstawiła projekt uchwały i poin-
formowała, że podstawę gospodarki finansowej stanowi uchwała w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Golczewo na rok 2015 oraz pozostałe zmiany doko-

nane uchwałami zmieniającymi i zarządzeniami burmistrza. 
Niniejsza uchwała powoduje zwiększenie planowanych dochodów i wydat-

ków budżetu gminy o kwotę 138.065,83 zł. 

Zmiany w planowanych dochodach dotyczą zwiększenia środków na refundację 
wynagrodzeń pracowników publicznych o kwotę 100.000,00 zł, uzyskanie dofi-

nansowania do zrealizowanego zadania dotyczącego rozbudowy sieci wodociągo-
wej przy ul. 9 Maja w Golczewie na kwotę 22.000,00 zł oraz większych dochodów 
niż wcześniej planowano z tytułu opłaty za sprzedaż alkoholu w wysokości 

16.065,83 zł. 
 Radny Roman Dorniak zapytał skąd otrzymaliśmy dofinansowanie w kwo-

cie 22 tys. zł ? 
 Skarbnik poinformowała, że z Urzędu Marszałkowskiego, jako refundację 
do projektu. 

 Radna Danuta Bednarz zwróciła uwagę na planowane wydatki Gminnego 
Ośrodka Kultury i Sportu w Golczewie, zapytała więc na jaki cel będzie przezna-
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czona kwota 15 tyś zł o którą Gmina chce zwiększyć wydatki ? Zapytała, czy 

jest w związku z tym zamierzeniem jakich plan lub kosztorys ? 
 Skarbnik poinformowała, że ma to związek z wydatkami przeznaczonymi 
na wynagrodzenia i pochodne oraz na zapłatę za bieżące rachunki. Powiedziała 

ponadto, że są nieprzewidziane wcześniej wydatki, min. nagroda jubileuszowa 
dla pracownika GOKIS-u. 

Wyjaśniła, że plany wydatków jednostek ustalają ich kierownicy. 
 Radny Marcin Stępień stwierdził, że plan został niedoszacowany. 
 Radna Danuta Bednarz uważa, że powinna być wykonana szczegółowa 

specyfikacja wydatkowanych środków. 
 Radny Roman Dorniak stwierdził, że Rada jest powołana, aby czuwać nad 
rzetelnością wydatkowanych środków z budżetu Gminy. Radny zaproponował, 

aby Komisja Rewizyjna w ramach swojej działalności dogłębnie zbadała wydatki 
ww. Ośrodka. 

 Lech Ferdynus zastępca Burmistrza poinformował, że GOKIS organizuje 
wiele imprez i nie zawsze możliwe jest szczegółowe zaplanowanie wszystkich wy-
datków dodał, że kwota 15 tys. zł nie jest wysoką kwota. 

 Radny Waldemar Pakuła zapytał ile osób tam pracuje i kto ? 
 Skarbnik nie odpowiedziała na to pytanie, ponieważ nie zna takich szcze-

gółów. Wyjaśniła natomiast, że na podstawie dokumentacji księgowej stwierdza, 
iż do końca bieżącego roku zabraknie środków finansowych na bieżące wydatki, 
aby zamknąć rok bez długów i zobowiązań. 

Radny Jaromir Marks dodał, że GOKIS pracuje przez 7 dni w tygodniu. 
Odbywa się tam wiele imprez do późnych godzin wieczornych. 
 Radna Danuta Bednarz chwali pracę GOKIS-u lecz pyta, czy wpłynęło pi-

smo do Przewodniczącego Rady od kierownika GOKIS-u o zwiększenie środków ? 
 Radny Roman Dorniak Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że 

takie pismo nie wpłynęło. Oświadczył, że nikt nie zarzuca nieprawidłowości  
w funkcjonowaniu GOKIS-u, jedynie jest pytanie na jaki cel na być wydatkowa-
na kwota w wysokości 15 tys. zł.  

Poinformował ponadto, że w chwili obecnej kierownik Gminnego Ośrodka Kultu-
ry i Sportu przebywa na zwolnieniu lekarskim i po powrocie do pracy przygotuje 

odpowiednia informację. 
 
 Barbara Deszyńska skarbnik gminy odniosła się do projektu uchwały  

i poinformowała, że oświetlenie uliczne Gminy Golczewo na dzień 19 listopada 
br. wydatkowano prawie 167 tys. zł 
 

 Radny Jaromir Marks zapytał Radnego Marcina Stępnia jako pracownika 
ZUP w Golczewie, czy jako Zakład rozważali możliwość założenia oszczędnego 

oświetlenia (ledowego lub solarowego) ? 
 Radny Marcin Stępień powiedział, że ZUP odpowiada jedynie za utrzyma-
nie oświetlenia, zaś jego założenie zależy od Burmistrza i wymaga pewnych 

uzgodnień. 
 Radny Tomasz Caban stwierdził, że tego typu oświetlenie jest bardzo dro-

gie i zależne jest od warunków pogodowych, ponieważ w okresie zimowym koszty 
jego utrzymania są bardzo wysokie. 
 Radna Teresa Waszczenko zwróciła się z wnioskiem o przywrócenie oświe-

tlenia na części trasy spacerowej przy jeziorze w Golczewie. Wniosek swój uza-
sadniła tym, że wiele osób tam spaceruje i należy zadbać o ich bezpieczeństwo. 
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 Radny Tomasz Caban prosił o uzupełnienie oświetlenia przy cmentarzu w 
Kozielicach.  
 

 Lech Ferdynus zastępca Burmistrza odniósł się do wniosku Radnego 
Marksa w temacie zainstalowania oszczędnego oświetlenia dodał, że oświetlenie 

solarowe jest możliwe. Poinformował, że w chwili obecnej prowadzone są rozmo-
wy z pewną firmą, która może przejąć nasze oświetlenie na podstawie umowy. 
Oświetlenie wówczas zostanie zmodernizowane i uzupełnione przy udziale środ-

ków zewnętrznych. W chwili obecnej Gminy nie stać na wyasygnowanie znacznej 
kwoty na modernizację oświetlenia. 
 Radny Jaromir Marks prosił o uzupełnienie oświetlenia przy ul. Osiedle 

Zdrojowe obok trafostacji. 
 Zastępca Burmistrza powiedział, że jest to najprawdopodobniej teren 

Spółdzielni Mieszkaniowej „Zdrój” więc nie jest to w gestii Gminy, sprawę jednak 
wyjaśni. 
 Radna Danuta Bednarz stwierdziła, że w wielu miejscowościach Gminy 

Golczewo brakuje lamp, które powinny być uzupełnione. 
 

Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za” , Komisja 

Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 7 gło-
sami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie 7 gło-
sami „za” zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Golczewo na 2015 r. 
 
 

Ad. 2.13) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia 
kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyj-
nego do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawo-

wych pro-wadzonych przez Gminę Golczewo, liczby punktów przyznawa-
nych każdemu z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do po-

twierdzania tych kryteriów. 

 Ireneusz Wilk przedstawił projekt uchwały i poinformował, że ustawa  
o systemie oświaty wniosła prowadzenie rekrutacji do przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych. Poinformował, że występują dwa etapy: pierwszy dotyczy zakre-
su wykonawstwa dyrektora przedszkola w przypadku, gdy jest liczba dzieci 
mniejsza niż liczba miejsc wówczas prowadzona jest druga rekrutacja w oparciu 

o kryterium, które ustaliła Rada. 
Poinformował, że we wrześniu 2015 r. Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwa-

łę w sprawie określenia kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postę-
powania rekrutacyjnego do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Golczewo, liczby punktów przyzna-

nych każdemu z tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
tych kryteriów było wskazane 5 kryteriów. W przedmiotowej uchwale zawarte 
będą dwa kryteria poświadczające objęcie dziecka wsparciem asystenta rodziny i 

nadzorem kuratorskim. 
Poinformował, że uchwała zostanie opublikowana w Dzienniku Urzędowym Wo-

jewództwa Zachodniopomorskiego. 
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Przewodniczący obrad poddał ww. projekt uchwały pod głosowanie. 
 
W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za” , Komisja 

Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie 7 gło-
sami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie 7 glo-

sami „za” zaopiniowały projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określe-
nia kryteriów branych pod uwagę na drugim etapie postępowania rekrutacyjne-
go do przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych pro-

wadzonych przez Gminę Golczewo, liczby punktów przyznawanych każdemu z 
tych kryteriów oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzania tych kryteriów 
 

 
Ad. 2.14) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania 

składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej w Golczewie 

 Radny Roman Dorniak powiedział, że ww. projekt uchwały jest oczywisty, 
więc zaproponował przejście do jego przegłosowania. 

 
Komisje nie wniosły uwag i pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 
W wyniku głosowania , Komisja Rewizyjna jednomyślnie 7 głosami „za” , Komisja 
Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska jednomyślnie  

7 głosami „za” i Komisja Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych jednomyślnie  
7 glosami „za” zaopiniowały projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie po-
wołania składów osobowych komisji stałych Rady Miejskiej w Golczewie. 

 
Ad. 3 Zapytania, oświadczenia i komunikaty 

 Ireneusz Wilk sekretarz gminy poinformował, że Zarząd Związku Celowego 
Gmin R XXI z siedzibą w Nowogardzie wystąpił z pismem do Przewodniczącego 
Rady Miejskiej o zajęcia stanowiska do Statutu Związku. Przypomniał, że jako 

Gmina mamy dwóch swoich przedstawicieli. W skład Związku wchodzi 21 gmin, 
które są członkami tego Związku. Każda z gmin będąca członkiem ma prawo 

wnieść swoje uwagi do Statutu, które będą przegłosowane przez Zgromadzenie 
Związku. Powiedział, że w chwili obecnej jesteśmy na etapie konsultacji między 
stanowiskowych i konsultacji z Kancelarią Prawną. Poinformował, że statut wej-

dzie w życie po upływie 12 miesięcy do dnia opublikowania go w Dzienniku Wo-
jewództwa Zachodniopomorskiego. 
 Lech Ferdynus zastępca Burmistrza dodał, że w chwili obecnej, tj. na eta-

pie prowadzenia uzgodnień mamy wiele wątpliwości, które zostaną przeanalizo-
wane tak aby, dla Gminy Golczewo były korzystne warunki składowania odpa-

dów na wysypisku śmieci w Słajsinie.  
 
 Radna Danuta Bednarz zwróciła się z wnioskiem o wywiezienie liści  

z cmentarza w Kozielicach, które zostały zgromadzone jeszcze przed Dniem 
Zmarłych oraz o zamontowanie tablicy informacyjnej o zakazie wprowadzania 

psów na cmentarz. 
Ponadto zwróciła uwagę, że mieszkańcy Wysokiej Kamieńskiej są zbulwersowani, 
ponieważ Zakład Usług Komunalnych odbierający odpady komunalne w ostat-

nim czasie zabrał również pojemniki na śmieci. 
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Zwróciła uwagę, że umowa na odbiór odpadów została zawarta z tym Zakła-

dem do końca bieżącego roku. Stwierdziła, że jest to działanie bezprawne, po-
nieważ mieszkańcy nie zostali o tym fakcie poinformowani. 
 Mirosław Hnatów podinspektor Urzędu Miejskiego wyjaśnił, że był organi-

zowany przetarg na odbiór odpadów komunalnych i Zakład Usług Komunalnych 
w Nowogardzie przetarg ten przegrał. Od 1 stycznia 2016 r. odpady komunalne  

z Gminy Golczewo będzie odbierało Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych w Ka-
mieniu Pom. 
Powiedział, że ZUK dostawił pojemniki bezpłatnie i nie wynikało to z zawartej 

wcześniej umowy dodał, że nie mieli takiego obowiązku. 
Pracownicy ZUK wyrazili obawę, że w sytuacji, gdy poinformują o tym fakcie 
mieszkańców pojemniki mogą zginąć. Pan Hnatów uważa, że jest to złośliwe ze 

strony ZKK-u. Stwierdził, że mieszkańcy powinni sobie zakupić pojemniki. Obo-
wiązkiem Gminy jest odbiór odpadów. Gmina natomiast nie ma obowiązku do-

starczania pojemników na śmieci. Poinformował, że Gmina dostarczy w zamian 
worki na odpady a z obecnym odbiorcą ustali możliwość zaopatrzenia rodzin, 
których nie stać na kupno pojemników.  

 Lech Ferdynus uważa, że jest to złośliwość, ponieważ Pan z Zakładu Usług 
Komunalnych wyraził rozczarowanie z powodu przegranego przetargu. 

Zastępca Burmistrza zapewnił, że przetarg odbył się zgodnie z prawem. 
 Radny Marcin Stępień zapytał, czy do tej pory współpraca z tym zakładem 
dobrze się układała ? 

 Zastępca Burmistrza powiedział, że nie było zastrzeżeń. 
 
 Radny Roman Dorniak zwrócił się z zapytaniem, kto jest właścicielem te-

renu, na którym znajduje się siłownia ze względu na to, kto będzie płacił od-
szkodowanie w sytuacji, gdyby doszło do jakiegokolwiek wypadku, czy będzie to 

Gmina, czy Szkoła ? 
Zaapelował ponadto o suwerenną decyzję podczas głosowania nad projektami 
uchwał podatkowych. Dodał, że jest to niewielka podwyżka stawek, która ma 

znaczenie dla przyszłorocznego budżetu. Stwierdził, że ma to też związek z trud-
nościami z pozyskaniem środków do budżetu. 

 
 Radny Daniel Urbanowicz zwrócił uwagę na konstruowanie budżetu oby-
watelskiego, ponieważ w ubiegłym roku w jego ramach utworzono plac zabaw 

przy ul. Witosa bez odpowiedniego wyposażenia. Powiedział, że mieszkańcy są 
zdegustowani, ponieważ w roku bieżącym jego wyposażenie występuje jako 
osobny projekt do budżetu obywatelskiego. Prosił, aby w przyszłości unikać ta-

kich sytuacji. 
Wnioskował również o naprawę chodnika przy ul. Niepodległości na odcinku od 

TES-u do dworca PKP w Golczewie. 
 
 Radny Waldemar Pakuła potwierdził, że należy wyposażyć wspomniany 

wyżej plac zabaw w niezbędny sprzęt. 
 Radna Danuta Bednarz poinformowała, że od wielu lat wnioskuje na bu-

dowę chodnika przy ul. Nowa Szosa w Wysokiej Kamieńskiej (droga nr 108). 
Z tym wnioskiem zwróciła się również do Zarządu Dróg Wojewódzkich (wniosek 
ten był też podpisany przez mieszkańców Wysokiej Kam.). Poinformowała, że 

otrzymała odpowiedź, że inwestycja taka może być realizowana przy współfinan-
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sowaniu ze strony Gminy. Złożyła więc pismo na sesji lecz Burmistrzowi w 

tym temacie nic nie wiadomo. 
 Radny Roman Dorniak powiedział, że problemem jest to, czy Gmina znaj-
dzie środki na dofinansowanie dróg w obrębie gminy, czy będziemy mieli źródło 

finansowania. 
Barbara Deszyńska skarbnik gminy stwierdziła, że nie było takiej sytuacji, 

abyśmy nie dofinansowali inwestycji wspólnej z Zarządem Dróg Wojewódzkich. 
 
Ad. 4 Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący obrad dokonał  

zamknięcia wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Finansów, Roz-
woju Gospodarczego i Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miej-

skiej w Golczewie. 
 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:            Przewodniczył: 

Inspektor       Przewodniczący Komisji  
Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych  

 

Danuta Krupa          Krzysztof Wawrzyński 
 

 
 
 

 
 


